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Novi Pazar - Nizom manifestacija
Bo{njaci su obilje`ili 20. novembar,
Dan Sand`aka, jedan od bo{nja~kih na-
cionalnih praznika. Ovaj dan je ina~e
neradan u Novom Pazaru. Na central-
noj manifestaciji proslave Dana San-
d`aka, Bo{nja~ko nacionalno vije}e
(BNV) uru~ilo je nacionalnu nagradu
„Pero ]amila Sijari}a“. Ove godine na-
gradu su dobili knji`evnici Red`ep Nu-
rovi} i Hajro Iki}. U obrazlo`enju stru~-
nog `irija se navodi da oni na razli~ite
na~ine neguju senzibilitet poetskog iz-
raza. Na sve~anoj akademiji koja je

prethodila uru~enju, predsjednica
BNV Jasmina Curi} je govorila o zna-
~aju 20. novembra i naglasila da u San-
d`aku razli~iti narodi „nekoliko vijeko-
ve `ive u slozi, harmoniji i miru i `ele
zajedni~ki graditi svoj u budu}nost“. 

- Bo{njaci su jedan od autohtonih na-
roda Sand`aka koji se danas susre}e sa
mnogobrojnim izazovima. Bo{njaci su
narod koji ima mnogo nerije{enih pita-
nja i nagomilanih problema u Srbiji i ne-
zadovoljan je sa svojim polo`ajem. Mi se
ne sla`emo sa ovakvim stanjem i na{a je
obaveza i du`nost da u~inimo sve napo-

re da ga promijenimo. Na`alost, danas
organi i institucije dr`ave u kojoj ̀ ivimo
negiraju bosanski jezik i Bo{njake kao
narod, negiraju genocid i druge zlo~ine
po~injene nad Bo{njacima u Bosni i
Sand`aku“, poru~ila je Curi}, a saop{ta-
va BNV. Dan Sand`aka obilje`ava se 20.
novembra, u znak sje}anja na osnivanje
Zemaljskog antifa{isti~kog vije}a narod-
nog oslobo|enja Sand`aka (ZAVNOS),
u Pljevljima 1943. godine. ZAVNOS se
zalagao za autonomiju ove oblasti u
okviru budu}e federalne dr`ave. S. B.
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Proslavljen 20. novembar, Dan Sand`aka

CURI]: Nezadovoljni
smo svojim polo`ajem

Skup{tina bez
predsednika 

POSLE DVADESET [ESTOG ZASEDANJA SO PRIJEPOLJE 

Prijepolje - Opozicija je imala
predloge za dopunu dnevnog reda
ali nisu prihva}eni ni na ovoj, dvade-
set {estoj sednici, koja je imala trina-
est ta~aka koje je Skup{tina op{tine
usvojila na predlog predsednice Sta-

ne Markovi}. Po{to je zavr{eno gla-
sanje odbornika, Stana Markovi}
podnela je usmenu ostavku na tu
funkciju. Kako je saop{tila, ostavku
je podnela iz li~nih razloga. I. H. D.
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Dodela „Pera ]amila Sijari}a“
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Rezultati CESID-ovog istra`ivanja o 
zadovoljstvu gra|ana u novovaro{kom kraju

Predsedniku op{tine 
najvi{e poverenja, 
politi~kim strankama 
najmanje Strane IV-V

Donacija beogradske Zadu`bine „Nikola Spasi}“ 
novovaro{kom Domu zdravlja 

Nova oprema 
za fizijatriju Strana VI 

Ko{arka{i pobedili u Tuzli
Novi Pazar - U osmom kolu ABA2 lige, ko{arka{i Novog

Pazara su ostvarili drugu pobedu, prvu na gostovanjima. U
Tuzli je Novi Pazar, nakon produ`etaka, pobedio Slobodu
103-102. Najbolji kod Pazara bili su Vuli} sa 26 poena, Alek-
sandar Todorovi} sa 19 poena i 13 skokova, te Nikola Kora}
sa 17, Majkl Melori sa 12 i Asmir Numanovi} sa 10 poena.
Najefikasniji u redovima Slobode bili su Amar Gegi} sa 21 i
Denzel Greg sa 20 poena, a sledili su ih Sani ^ampara sa 14,
Fahrudin Manjgafi} sa 13 i Jasmin Jakupovi} sa 11 poena. No-
vi Pazar je deveti na tabeli ABA 2 lige sa tri pobede i pet pora-
za, dok je Sloboda pretposlednja, 11. Pazarci }e u devetom ko-
lu do~ekati sarajevske Sparse. 

Odbojka{i, me|utim, nisu bili uspe{ni. U prvoj utakmici
~etvrtfinala Kupa Srbije, odbojka{i Novog Pazara pora`eni su
od Mladog radnika iz Po`arevca 1:3 (25:27, 21:25, 25:21,
22:25). P. L.



Ove godine posle turbulentnih
doga|aja i personalnih „~istki“ dobili
smo, manje vi{e, staro/novo Bo{nja~ko
nacionalno vije}e. Godinama slu{amo o
neophodnoj „depolitizaciji“ ove
institucije i osloba|anja od strana~kih
okova jedne politi~ke partije, koja je sve
ove godine imala izbornu tapiju da
rukovodi ovom va`nom institucijom u
~ijoj je nadle`nosti da se bavi
obrazovanjem, kulturom,
informisanjem i slu`benom upotrebom
jezika i pisma. Postalo je deplasirano i
sme{no govoriti o depolitizaciji
nacionalnih saveta, pa i Bo{nja~kog
nacionalnog vije}a. Dok mi
svakodnevno ponavljamo matrice, ko
dove, motive, u horu, o ̀ eljenoj
„depolitizaciji“ ̀ ivoti nam prolaze,
nezaustavljivi procesi idu niz brdo,
nama samo ostaje da se pomirimo sa
realno{}u, da ko onda, Ko{tunica,
stvarnost pogledamo u o~i i okrenemo
novi list sveske na veresiju u kojoj nam
gra|ani na recku odla`u svakodnevni
ìvot. Treba samo da shvatimo u kakvim

okolnostima ̀ ivimo, ko nas okru`uje,
{ta se doga|a u ̀ ivotnom
prostoru, za}utimo i
zaklju~imo, u ti{ini,
sami sa sobom - ̀ ivot
u Sand`aku je
simulacija i lajk na
Fejsbuku. U ovom
tekstu je, kao {to
rekoh, trebalo da pi{em
o depolitizaciji, ali nema
potreba da o tome bilo {ta
ka`em. Pre }u, metodom
posmatranja, izneti nekoliko
opservacija na zadatu mi temu. 

Kada su pripremani izbori za
Bo{nja~ko nacionalno vije}e, imali
smo iskren nijet, da po ko zna koji put,
podr`imo demokratske procese u
zajednici u kojoj `ivimo, radimo,
zajednicu koju nerviramo i koja nam
istom merom uzvra}a. Dijalog je u
na{oj mikro mahali svojevrsni
bubre`ni „kalkulus - konkremen“, u
narodu poznat kao „kamen u
bubregu“. Ima i ona jo{ poznatija, „loj
u bubregu“, ali to je pri~a o
stvorenjima iz sand`a~ke mitologije,
pe{terskim morunama i a`dahi iz
\erekara. Da bismo shvatili su{tinu
stvari, „kamen u bubregu“ je idealan
primer o kojem stepenu bolnog
procesa ja ovde pi{em. Dijalog. Na{e
je dru{tvo izgra|eno na vrednostima
~istog monologa, gde je svaki
poku{aj interakcije koji vodi
razgovoru nemogu}, jer kapaciteta
da ~ujemo i slu{amo nemamo, to je
posebno karakteristi~no u
predizbornom vaktu, kada
o~ekujemo da se suo~imo,
pogledamo programe, ideje i bar, ako
ni{ta drugo, poku{amo da stavimo
masku i u`ivimo se u simulaciju
lokalne demokratije. Trebalo je da
pro|e vreme, Ra{ka da odnese tone
sme}a, kako bih shvatio da je svaka
pri~a o „depolitizaciji“ svojevrsna
smejurija i da to vi{e nikad ne treba
govoriti. Nacionalni saveti uvijek }e
biti ekspozitura i bankomat politi~kim
strankama i to treba tako shvatiti i

nikako druga~ije. U normalnim
uslovima i okolnostima, ne u
vanrednim stanjima u kojima se u
kontinuitetu nalazimo, ova bi
institucija svakako trebalo da bude
van doma{aja strana~ke i jednokratne
politike, ali na`alost, normalnost je
jedno, na{a stvarnost ne{to sasvim
drugo. Da budem jasan, smeta mi
me{anje politike, politi~kih stranaka,
lidera i barjaktara u rad nacionalnih
saveta, pa i ovog na{eg sina jedinca. 

Pola decenije, pet dugih godina, na{
je fokus rada na etni~ku/manjinsku
politiku u Srbiji, upoznali smo sve
predstavnike nacionalnih saveta
nacionalnih manjina. Dan pre nego }e
ovaj tekst iza}i, u Beogradu, upravo sa
nacionalnim savetima razgovaramo o
bolnoj temi „Izazovima i kvalitetu
obrazovanja na manjinskom jeziku“.
Iskustvo sa terena potvr|uje da ̀ ivimo,
kako to, kolokvijalno ka`e, doajen
manjinske pri~e u Srbiji G.B u
„izolovanim“ ostrvima, posebnim
mahalama, gde svako fura svoju pri~u,

pa u punom personalnom kapacitetu
rukama dr ì nezaustavljive

procese o~uvanja
nacionalnog identiteta.

Ako sam u jednom
zahvalan donatoru koji
nas sve ove godine
podr`ava u ovoj pri~i,

to je {to mi je
omogu}io da uvidim,

kako su nacionalni saveti
nacionalnih manjina

„podnjivili“ izvanredne ljude, eksperte,
fantasti~ne poznavaoce tema kojima
se unutar svojih nacionalnih saveta
bave i koji godinama marljivo,
uglavnom u pozadini dr`e pri~u u
svojim rukama, pru`aju}i ~esto otpor
izazovima strana~ke politike i
odolevaju}i sujetama udarni~kih
aktivista i raznih lobija. 

Bo{nja~ko nacionalno vije}e nije
„depolitizovano“ bez obzira ko
personalno rukovodi i ne vidim
nikakve revolucionarne i istorijske
momente u ovoj instituciji, {to ~esto
~ujemo od aktera koji sudeluju u
njegovom radu. Nema strate{kih
dokumenata, osim „sveske kopusare“
da citiram jednog uglednog
bo{nja~kog delatnika, koja su osnova
za normalno funkcionisanje ovakvih
institucija i to je klju~ni problem.
Nema kompasa koji }e da bude
orijentir, kuda i kako dalje. Ima na{a
zajednica kapaciteta, pokazalo se vi{e
puta, samo smo mi zapali u zaha}.
@iva du{a, rekla bi tetka Hanifa. 

Autor je programski
koordinator u Akademskoj

inicijativi „Forum 10“
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„DEPOLITIZACIJA BNV, NAMERA ILI STVARNOST“

Tekst je deo projekta
„Depolitizacija BNV, namera
ili stvarnost“, koji se
sufinansira sredstvima iz
bud`eta Republike Srbije,
Ministarstvo za kulturu i
informisanje. Stavovi izneti u podr`anom
medijskom projektu nu`no ne izra`avaju
stavove organa koji je dodelio sredstva.

Sjenica - Me{tani op{tine Sjenica
smatraju da u programskim sadr`ajima
Radio televizije Srbije (RTS) svakodnev-
ni ̀ ivot ljudi iz ovog kraja treba da bude
vi{e zastupljen, zaklju~eno je na javnoj
raspravi, koju su organizovali Program-
ski savet RTS-a i Op{tina Sjenica.

Gra|ani zameraju medijskom jav-
nom servisu da iz Sjenice i sa Pe{teri iz-

ve{tava naj~e{}e o vremenskim prilika-
ma, iako u ovom kraju ima mnogo
uspe{nih sportista, lekara, umetnika i
profesora. Sjeni~ani su poru~ili da na
javnom servisu treba da bude vi{e emi-
sija o kulturom identitetu Bo{njaka na
bosanskom jeziku, ali i o dobrim me|u-
nacionalnim odnosima u ovom kraju.
Predsednik Programskog saveta Milivo-

je Pavlovi} ocenio je da ovakav neposre-
dan dijalog sa gra|anima mo`e da do-
prinese pobolj{anju programa RTS-a, ali
je njegova izjava o bosanskom jeziku
izazvala op{te nezadovoljstvo. Pavlovi-
}eve re~i da „bosanski jezik nije dorastao
da bude zaseban jezik jedne zajednice“
izazvao je veliko negodovanje prisutnih,
od kojih su neki i napustili salu. S. D. 

Tetka
Hanifa,
{ta radi{?

Pi{e: Fahrudin Kladni~anin 
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Rasprava o programu RTS u Sjenici

Nezadovoljstvo zbog 
izjave o bosanskom jeziku 

SDA: Ne odustajemo od 
specijalnog statusa za Sand`ak

Novi Pazar, Beograd - SDA Sand`a-
ka nije zadovoljna dosada{njom dina-
mikom pregovora vlasti i opozicije, ni
implementacijom usvojenih rje{enja,
me|utim `elimo da u~estvujemo u
ovim va`nim procesima i da se borimo
svim dozvoljenim politi~kim sredstvi-
ma za svoje prijedloge, izjavio je posla-
nik ove partije Enis Imamovi}. Ima-
movi}, koji je u ime SDA u~estvovao u
poslednjoj rundi pregovora odr`anih
u Skup{tini Srbije uz posredovanje
evropskih parlamentaraca, ponovio je
da njegova stranka „ zahtjeva da se
najhitnije pristupi reformi politi~kog
sistema, usvajanju Prijedloga SDA
Sand`aka o specijalnom statusu za
Sand`ak, da se sprovedu izbori za or-
gane Sand`aka, kao i da se Sand`ak de-
fini{e kao posebna teritorijalno politi~-
ka cjelina i zasebna izborna jedinica iz
koje }e se birati najmanje 20 narodnih
poslanika“.

- SDA Sand`aka je kao parlamen-
tarna stranka, sa legalitetom i punim
izbornim legitimitetom, zvani~no po-
slala Prijedlog o specijalnom statusu za
Sand`ak i rje{avanje statusa Bo{njaka
kao rje{enje koje predstavlja mini-
mum za biolo{ki opstanak i politi~ku
egzistenciju bo{nja~kog naroda u San-
d`aku. Smatramo da se samo sa ta-
kvim mehanizmima mo`e govoriti o
fer, demokratskim i slobodnim izbori-
ma, posebno kada su u pitanju izbori
na teritoriji Sand`aka. Raduje nas
uklju~enje Vladimira Bil~ika, a poseb-
no Tanje Fajon u ove pregovore zato
{to smatramo da ona mo`e dobro da
razumije situaciju i odnose u na{em
regionu i da pomogne ~lanicama EU
da bolje shvate okolnosti u kojima se
danas odvija ̀ ivot u Srbiji.

Siguran sam da }e njihovo uklju~enje
biti onaj neophodni impuls ovim prego-
vorima, rekao je Imamovi}. SDA je pro-
{log vikenda odr`ala Glavni odbor, koji
je ponovo podr`ao zalaganje za specijal-
ni status Sand`aka. Kako saop{tava
SDA, u rad tog strana~kog organa,
uklju~eno je 85 novih, visoko obrazova-
nih, ~lanova iz svih gradova Sand`aka. 

- Stranka demokratske akcije San-
d`aka daje prioritet razvojnom kon-
ceptu Sand`aka i uklju~enju velikog
broja stru~nih kadrova u rad stranke, u
cilju izgradnje regionalnih i lokalnih
institucija za uspostavljanje specijalnog
statusa za Sand`ak i re{enja ustavno-
pravnog statusa bo{nja~kog naroda. U
ovom vrlo va`nom istorijskom trenut-
ku evropskih i evroatlantskih integra-
cija zemalja Zapadnog Balkana, SDA
Sand`aka ostaje otvorena za sve koji su
spremni da u~estvuju u izgradnji sret-
nije budu}nosti u Sand`aku, kao zajed-
nici ravnopravnih gra|ana i naroda,
saop{teno je iz te stranke. S. B.

Obele`en 
Dan gimnazije 

Novi Pazar - Novopazarska
Gimnazija je nedavno obele`ila
106. ro|endan, a proslava Dana
{kole uveli~ana je i okon~anjem
radova na rekonstrukciji zgrade te
obrazovne ustanove. Vladina kan-
celarija za javna ulaganja ulo`ila je
70 miliona dinara u rekonstrukci-
ju pa su tako obnovljene izolacija
i fasada, u~ionice, stolarija. Gim-
nazija je time postala savremena
obrazovna ustanova. 

Obra}aju}i se u~enicima Gim-
nazije i okupljenima na sve~ano-
sti, gradona~elnik Novog Pazara
Nihat Bi{evac rekao je da rekon-
strukcija Gimnazije i ulaganje u tu
{kolu rezultat rada i ostvarenih
uspeha |aka i njihovih nastavka.
Podsetio je Bi{evac da je u posled-
nje dve godine duplirano izdvaja-
nje iz gradske kase za obrazovanje
i mlade, jer je, „ ulaganje u omla-
dinu i {kolstvo ulaganje u budu}-
nost Novog Pazara i njegovih gra-
|ana“. 

„Va{a {kola ima veoma bogatu
tradiciju u dugoj istoriji, bila je ne-
kada najbolja Gimnazija u Jugo-
slaviji. Stvorila je poznate stru~-
njake, poznate ne samo u zemlji
nego i u svetu. Dragi |aci, na va-
ma je obaveza i zadatak da nasta-
vite njihovim putem a Gradska
uprava }e sa Ministarstvom pro-
svete nastaviti da ula`e u razvoj
obrazovanja, jer najbolja investi-
cija je ulaganje u obrazovanje od-
nosno u vas mlade koji ste budu}-
nost na{eg grada i zemlje“, rekao
je gradona~elnik Bi{evac na sve~a-
nosti, a prenosi RTVNP. N. D.

Nismo zadovoljni dosada{njom 
dinamikom pregovora: Enis Imamovi} 
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Ovaj prilog sufinansira grad Novi PazarNOVI PAZAR DANAS

Novi Pazar - Nizom manifestacija
Bo{njaci su obilje`ili 20. novembar,
Dan Sand`aka, jedan od bo{nja~kih
nacionalnih praznika. Dan Sand`aka
slavi se kao sje}anje na osniva-
nje Zemaljskog antifa{i-
sti~kog vije}a narod-
nog oslobo|enja
Sand`aka (ZAV-
NOS), u Plje-
vljima 1943.
godine. Na pr-
vom zasjeda-
nju ZAVNOS
- a odabrana
su 62 vije}nika.
Me|u izabra-
nim vije}nicima
bilo je pripadnika
raznih nacionalnosti i
vjera, kao i pet `ena. Tada je
formiran i Izvr{ni odbor ZAVNOS - a
sa Sretenom Vukosavljevi}em kao
predsjednikom i Muratom ef. [e}era-
gi}em, kao potpredsjednikom. Bo{nja-
ci u Srbiji pored ovog praznika obilje-
`avaju 11. maj - Dan bo{nja~ke nacio-
nalne zastave, 11. juli - Dan sje}anja i
28. septembar - Dan Bo{njaka.

U okviru praznika, promovisani su
osmi i deveti tom Rje~nika bosanskog
jezika autora prof. dr. D`evada Jahi}a
u BNV. Doma}in promocije, potpred-
sjednik BNV dr. Fuad Ba}i}anin je na

rekao da je pojavom ovog rje~nika po-
~elo vrijeme odnosno epoha nau~nog
i respektabilnog odnosa prema bosan-
skom jeziku, koji je i kroz historiju i u

savremenom kontekstu bio i os-
tao jezi~ka ~injenica. 

„Ovaj Rje~nik mo-
`e biti na{a svojevr-

sna li~na karta, ali
i test na{e naci-
onalne svijesti,
jer je jezik te-
meljna odred-
nica nacional-
nog identiteta

jednog naroda.
Bo{nja~ko naci-

onalno vije}e je
ponosno na ~injeni-

cu {to je dalo podr{ku
izdavanju i izradi osmog i de-

vetog toma ovog enciklopedijskog dje-
la.“, istakao je Ba}i}anin.

Povodom Dana Sand`aka odr`ana je
i akademija na Fakultetu za Islamske
studije i manifestacija „Sand`a~ki dani
knjige“ koja je odr`ana u Pljevljima, Pet-
njici, Priboju, Prijepolju, Sjenici, Tutinu i
Novom Pazaru. Na sve~anoj akademiji

u Novom Pazaru uru~ena je nagrada
„Sulejman Tabakovi}“ koja je ove godine
ustanovljena, a koju je osvojio knjì evnik
[aban [arenkapi} sa knjigom pjesama
„Kafkin Kalfa“. Pokrivitelj ovogodi{nje
manifestacije „Sand`a~ki dani knjige“ i
nagrade „Sulejman Tabakovi}“ je akade-
mik BANU i poslanik SPP Muamer Zu-
korli}. On je poru~io da „Sand`ak ìvi u
punoj snazi i poletu uprkos tome {to su
mnogi poku{ali da ga uni{te“. 

Dan Sand`aka je gra|anima ~esti-
tao i gradona~elnik Novog Pazara Ni-
hat Bi{evac. „Sand`ak }e, uveren sam,
uvek biti nit koja ljude spaja, ujedinju-
ju}i ̀ elje za prosperitetom ovog kraja i
promovi{u}i civilizacijske vrednosti -
pravo na slobodu, multikulturalnost i
toleranciju“, navodi Bi{evac. ^estitku
povodom Dana Sand`aka uputio je i
predsjednik Asocijacije nezavisnih in-
telektualaca - Krug 99 Sarajevo Adil
Kulenovi}. S. B. 

Gra|ani kreiraju bud`et

Novi Pazar, Ni{ - Kroz 19 projekata
podr`anih sredstvima Evropske unije
u vrednosti od vi{e od dva miliona
evra, 34 lokalne uprave u Srbiji }e uve-
sti i unaprediti geografske informacio-
ne sisteme. Time }e bolje planirati raz-
voj i upravljati resursima, unaprediti
usluge i procedure za stanovni{tvo i
privredu. 

Gradona~elnik Nihat Bi{evac ne-
davno je u Ni{u prisustvovao sve~anoj
dodeli sertifikata. Predstavnicima gra-
dova i op{tina sertifikate je uru~io {ef
Delegacije Evropske unije (EU) u Srbi-
ji, ambasador Sem Fabrici. 

„Govorimo o budu}nosti kroz digi-
talizaciju koja je jedan od najve}ih iza-
zova u smislu nau~nih dostignu}a,
transparentnosti, inovacija, ve{ta~ke
inteligencije, otvorenih podataka“, re-
kao je ambasador Fabrici, prilikom
uru~ivanja sertfikata o sprovo|enju
projekata predstavnicima ovih grado-
va i op{tina. Gradona~elnik Nihat Bi-
{evac je istakao va`nost uvo|enja geo-
grafsko informacionog sistema za No-
vi Pazar i modernizaciju rada lokalne
samouprave koja }e na ovaj na~in una-
prediti pru`anje usluga i stvaranje po-
voljnih uslova za razvoj privatnog

preduzetni{tva. Preko razvojnog pro-
grama EU PRO, Evropska unija }e po-
dr`ati nabavku softvera, hardvera i
druge savremene ra~unarske opreme
koja }e omogu}iti lokalnim samoupra-
vama da na jednom mestu prikuplja-
ju, obra|uju i upravljaju prostornim
podacima {to }e stvoriti uslove za una-
pre|enje javne infrastrukture, bolje
prostorno i urbanisti~ko planiranje,
promovisanje turisti~kih potencijala,
kao i o~uvanje prirodnog, kulturnog i
urbanog nasle|a. Krajnji cilj ovih in-
tervencija jeste vi{e investicija, time i
radnih mesta. S. D. 

Novi Pazar - Do 27. novembra
gra|ani Novog Pazara mo}i }e da se
izja{njavaju o projektima koje bi
grad finansirao u 2020. Gra|ani
mogu da zaokru`e tri od 13 ponu-
|enih projekata, me|u kojima su i
rekonstrukcija ~etiri postoje}e i iz-

gradnja nove {kole i vrti}a, rekon-
strukcija ulica, subvencije preduzet-
nicima ili finansiranje vantelesne
oplodnje. Mogu i sami da predlo`e
neki projekat. 

Anketu sprovodi Grad Novi Pa-
zar. Izja{njavanje je omogu}eno an-

ketom na zvani~nom sajtu grada, a
gra|ani anketni listi} mogu popuni-
ti i u uslu`nom centru lokalne sa-
mouprave (u toku radnog vreme-
na), kao i na {tandovima postavlje-
nim na gradskom {etali{tu (kod Se-
bilja). S. D. 

Gradska uprava Novog Pazara 

Unapre|enje informacionih sistema

„Elimir“ gradi 
azil za ̀ ivotinje

Novi Pazar - Preduze}e „Elmir“ ponudom od 11,6
miliona dinara pobedila je na tenderu lokalne samou-
prave Novog Pazara za izbor firme koja }e graditi pri-
hvatili{te za pse i ma~ke, objavljeno je na portalu Upra-
ve za javne nabavake. Na tender se prijavila i „Deli} iz-
gradnja“, ali je njena cena od oko 11 miliona dinara, ia-
ko povoljnija, odbijena jer to preduze}e nije dostavilo
dokaze da nije osu|ivano za krivi~na dela protiv ̀ ivot-
ne sredine, organizovani kriminal i da nije du`no lokal-
noj Upravi prihoda. Projektom je predvi|eno da pri-
hvatili{te bude izgra|eno u ^a{i} Dolcu. Njegovu iz-
gradnju je sa 9,5 miliona dinara podr`alo Ministarstvo
dr`avne uprave i lokalne samouprave. N. D.

Proslavljen 
Dan Sand`aka

Posjeta Pljevljima
U okviru programa obilje`avanja Dana Sand`aka, delegacija 
Bo{nja~kog nacionalnog vije}a, koju su ~inili potpredsjednik 
Izvr{nog odbora Elvir Eminbegovi} i ~lanovi dr. Fahrudin Mavri} i dr.
Nadir Daci}, posjetila je Pljevlja i polo`ila cvije}e kraj spomen plo~e
posve}ene osnivanju ZAVNOS-a. Delegacija BNV je prisustvovala i
sve~anoj sjednici op{tine Pljevlja koja 20. novembar proslavlja kao
Dan op{tine. 

Ponovo o kolektoru
Novi Pazar - Grad Novi Pazar mo}i }e da otkupi zemlji{te

za izgradnju postrojenja za pre~i{}avanje otpadnih voda
(PPOV), preneo je portal Ekapija. Vlada Srbije je donela re-
{enje o eksproprijaciji zemlji{ta, a kako se navodi se u na-
crtu Plana detaljne regulacije Novog Pazara, lokacija po-
strojenja bi}e na levoj obali reke Ra{ke, (KO Po`e`ina) oko
{est kilometara nizvodno od sada{njeg izliva kolektora ka-
nalizacije u reku. 

Planirani obuhvat kanalizacione infrastrukture za ot-
padne vode naselja poklapa se sa budu}im {irenjem obu-
hvata gradskog vodovoda Novog Pazara na pojedina nase-
lja u njegovoj rubnoj zoni, objavio je Sto plus radio. Prema
planu, zadr`ava se sada{nja koncepcija re{enja sistema ko-
lektora za otpadne vode, uz rekonstrukciju sistema. ^elni-
ci Novog Pazara o ovom kolektoru govore ve} desetak go-
dina, a izgradnja fabrike za preradu komunalne vode naja-
vljivana je jo{ 2011. S. D. 

Foto: BNV

Praznik je 
ustanovljen kao 

sje}anje na Zemaljsko 
antifa{isti~ko vije}e 

narodnog oslobo|enja
Sand`aka (ZAVNOS), u

Pljevljima 1943. godine. 
ZAVNOS se zalagao za 

autonomiju ove 
oblasti 

Protest Dveri
Obele`avanju Dana Sand`aka us-

protivio se Srpski pokret Dveri-Ra{ki
upravni okrug, tvrde}i da ovaj „pro-
vokativan ~in naru{ava Ustav Srbije
i va`e}e dr`avno ustrojstvo”. “Alek-
sandar Vu~i} je pre{ao put od pretnji
da }e ubijati 100 muslimana za jed-
nog Srbina do proslavljanja tzv. Da-
na Sand`aka o dr`avnom tro{ku. Ka-
ko druga~ije razumeti da se uz po-
mo} novca poreskih obveznika Srbi-
je finansira sporna ~estitka neka-
kvog „Dana Sand`aka“, pitaju se
Dveri u ju~era{njem saop{tenju.



Prijepolje  - Opozicija je imala predloge
za dopunu dnevnog reda ali nisu prihva-
}eni ni na ovoj, dvadeset {estoj sednici,
koja je imala trinaest ta~aka koje je Skup-
{tina op{tine usvojila na predlog predsed-
nice Stane Markovi}. Tek deveta ta~ka bio
je izve{taj o planiranim i ostvarenim pri-
hodima i rashodima za devet ovogodi-
{njih meseci. Prihodovalo se uglavnom u
skladu sa planom ili sa 66,89 odsto. Ras-
hodi nisu pratili prihode jer su realizova-
ni sa svega 48, 3 odsto u odnosu na plan.
Prihodi, sa prenetih 109 miliona dinara iz
pro{le godine, iznosili su za devet meseci
846 miliona dinara (ukupno za ovu godi-
nu planirani bud`et je milijardu i 268 mi-
liona i 856 hiljada dinara). U istom perio-
du ostvareni rashodi su 614 miliona dina-
ra. Za{to je to tako, objasnio je predsednik
op{tine Dragoljub Zindovi}.

- Neke oblasti su realizovane u velikom
procentu. To su pre svega subvencije, me-
|u kojima su one za sport i poljoprivredu.
Ipak, ne}emo izvr{iti bud`et jer }e sred-
stva biti preneta u narednu godinu kao i
prethodne godine. Najve}i problem osta-
je i dalje realizacija projekata u okviru put-
ne infrastrukture. Prolaze tenderi bez za-
interesovanih za putne pravce. Kad se ja-
ve izvo|a~i, javljaju se opstrukcije, zausta-
vljaju radovi. Javljaju se ponu|a~i koji
imaju najnì u cenu i kad dobiju posao od-
ustaju jer je cena preniska. Nedostaje i ve-
liki broj radnika. Ipak, ovaj procenat
ostvarenja rashoda }e se pobolj{ati do
kraja godine jer se o~ekuje zavr{etak svih
radova na sanaciji i opremanju zgrade
Op{tinske uprave, kazao je Zindovi}.

Esad Hod`i} (SDP) je druga~ije pro-
tuma~io razloge za ovako mali procenat
izvr{enja rashoda tokom devet meseci
ove godine, smatraju}i da ba{ to govori o
radu lokalne vlasti. On je ukazao da je za
kapitalne investicije ulo`eno samo 83

miliona dinara ali od toga ~ak 74,5 mili-
ona u put Kolovrat-Selja{nica. Istakao je
da je iz bud`etskih rezervi izdvojeno do-
datnih 20 miliona dinara za izgubljene
sudske sporove uz 60 miliona koji su bu-
d`etski planirana sredstva za iste name-
ne, {to je mnogo. Za mesne zajednice bi-
lo je opredeljeno 18 miliona ali je do sada
utro{eno samo osam miliona dinara. 

Govore}i o izve{taju o radu Op{tin-
skog ve}a u pro{loj godini opet Hod`i} je
primetio da je malo da rad izvr{ne vlasti
u jednoj godini stane na samo tri i po
stranice, a da je Op{tinsko ve}e odr`alo
pri tom ~ak 47 sednica. No, o zaklju~ci-

ma i odlukama koje su donete malo se
zna jer javnost ne mo`e da sazna ni pre-
ko sajta op{tine, a ni preko medija iako
je izdvojeno devet miliona za medijske
projekte, no svega 12 odsto tih sredstava
pripalo je lokalnim medijima. 

Da je Op{tinska uprava radila dobro,
slo`ila se i opozicija i jo{ pohvalila i izve-
{taj. Ipak, opozicioni odbornici nisu za-
dovoljni jer nisu dobijali informacije ko-
je su tra`ili iako je to zakonom obavezu-
ju}e. Prime}eno je da na sednici nije bilo
ni na~elnice koja je dala ostavku, ni v. d.
na~elnika {to nije dobro s obzirom na
zna~aj Op{tinske uprave i te funkcije.

petak, 22. novIV

Stana Markovi} podnela ostavku 
Po{to je zavr{eno glasanje odbornika o ta~kama dnevnog reda predsednica Skup{ti-

ne op{tine Prijepolje Stana Markovi} podnela je usmenu ostavku na tu funkciju. Kako
je saop{tila, ostavku je podnela iz li~nih razloga.

KULTURA

NA[A PRI^A

Novi Pazar - U
okviru projekta no-
vopazarskog Kul-
turnog centra, koji
je podr`alo Mini-
starstvo kulture i
informisanja Repu-
blike Srbije, u okvi-
ru podr{ke projek-
tima nematerijal-
nog kulturnog na-
sle|a nacionalnih
manjina, odr`an je
okrugli sto o sve~a-
nosti mevluda, kao
va`nog segmenata
nematerijalne kul-
turne ba{tine Bo-
{njaka. U nared-
nom periodu bi
trebalo da mevlud
zvani~no bude
ustanovljen i regi-
strovan kao va`na kulturna manifestaci-
ja Bo{njaka. 

„Sam mevlud, kao veoma zna~ajna
manifestacija duhovnog i vjerskog ka-

raktera na ovim
prostorima je za-
hvalna tema i sa-
stavni je dio na{ih
`ivota na ovim
prostorima, ali i
va`an segment na-
{eg duhovnog do-
`ivljavanja, kako
djelatnosti pej-
gambera Muha-
meda a.s. tkao i
poslednje bo`ije
objave koja je do-
{la njemu“, izjavio
je jedan od u~esni-
ka, istori~ar Esad
Rahi} za RTVNP. 

„Pri prijavljiva-
nju za listu nema-
terijalnog kultur-
nog naslje|a veo-
ma je va`na odr`i-

vost. Ja se nadam da }e Kulturni centar
ispuniti taj emanet i registrovati manife-
staciju mevluda“, rekla je autorka pro-
jekta Hasna Ziljki}. S. D. 

Takmi~enje u besedni{tvu
Novi Pazar - Novopazarski Kulturni centar raspisao je konkurs za takmi~enje

u besedni{tvu na kojem mogu u~estvovati srednjo{kolci i studenti, rekla je ured-
nica knji`evnog programa ovog centra Almira Suljevi}. Kako je izjavila za radio
Sto plus takmi~ari }e se predstaviti sa jednom besedom po svom izboru i jed-
nom koju }e im ponuditi uredni{tvo Kulturnog centra. „U~esnici mogu biti uz-
rasta od 15 do 25 godina, a prijave }e se vr{iti elektronskim putem popunjava-
njem formulara koji se mogu slati najkasnije do 10. decembra“, rekla je Suljevi}.
Ona je dodala je da }e trajanje besede biti ograni~eno na tri do pet minuta, a obez-
be|ene su i nov~ane nagrade za prva tri mesta u iznosu od deset, sedam i pet hi-
ljada dinara. Takmi~enje u besedni{tvu bi}e odr`ano 20. decembra u Galeriji
MMC-a u Novom Pazaru. S. D. 

Berane - Tradicionalna kulturna
manifestacija „Polimske knji`evne sta-
ze“, trinaesta po redu, posve}ena knji-
`evniku Miodragu Bulatovi}u, odr`a-
na je pro{le nedelje u narod-
noj biblioteci „Dr Rado-
van Lali}“. Prema rije~i-
ma Labuda Dragi}a,
knji`evnika iz Beo-
grada, Bulatovi} je
jedan od najzna~aj-
nijih, najhrabrijih,
najdalekovidijih ljudi
sa ovih prostora.

- Kao kod posebne
vrste nadarenih ljudi,
njegova svjetlosna
aura nije prestala da
traje okon~anjem njegovog zemaljskog
`ivota. Ona traje, nema sumnje, najvi{e
njegovim djelom ali i njim samim, to
jest svim onim {to je za ̀ ivota Miodrag
Bulatovi} bio, kazao je Dragi}. 

Bulatovi} je ro|en 1930. godine u
Bijelom Polju. U Beogradu je studirao
psihologiju i knji`evnost. Najva`nija
djela su mu: „Crveni petao leti prema
nebu“, „\avoli dolaze“, „Heroj na ma-
garcu“, Rat je bio bolji“. Za roman „Lju-

di sa ~etiri prsta“ dobio je NIN - ovu na-
gradu za knji`evnost 1975. godine. Bu-
latovi}eva djela prevedena na vi{e od

30 jezika. Tokom svog ̀ ivota pro{ao
je cijelom Evropom, upo-

znao mnoge zna~ajne sa-
vremenike svoga do-

ba, pisce, filozofe,
glumce, slikare. Dru-
`io se i bio prijatelj
sa Ivom Andri}em.
Smatra se jednim od

najboljih pisaca sa
balkanskih prostora.

Umro je 1991. u Iga-
lu. Organizator ove
kulturne manifesta-
cije bila je JU „Centar

za kulturu“, a pokrovitelji Ministarstvo
kulture Crne Gore i Op{tina Berane.

Kako podsje}a beranski op{tinski
sajt, „Polimske knji`evne staze“ su do
sada bile posve}ene Radovanu Zogovi-
}u, dva puta Mihailu Lali}u, zatim ̂ e-
du Vukovi}u, Vukmanu Ota{evi}u,
Vitu Nikoli}u, Radonji Ve{ovi}u, Du-
{anu Kosti}u, Ratku Deleti}u, Drago-
miru Brajkovi}u, Vlajku ]ulafi}u i
Aleksandru Lesu Ivanovi}u. C. D. 

„Polimske 
knji`evne staze“

O sve~anosti mevluda 
kod Bo{njaka

Posle dvadeset {estog zasedanja SO

Skup{tina bez pre

Nova Varo{ - Predsednik Op{tine No-
va Varo{ Radosav Vasiljevi} u`iva najvi{e
poverenje me|u gra|anima, a najmanje
se veruje politi~kim strankama i nevladi-
nom sektoru, pokazali su rezultati nedav-
nog istra`ivanja javnog mnjenja koje je
na inicijativu programa Swiss PRO spro-
veo Centar za slobodne izbore i demokra-

tiju (CESID). Ve}ina ispitanika smatra da
su privredne i politi~ke prilike na lokalu
izuzetno nepovoljne, da su odlazak mla-
dih i lo{ `ivotni standard klju~ni proble-
mi, da se ovde te`e ̀ ivi nego u ostatku dr-
`ave. Me|u gra|anima preovladava stav
da bi turizam trebalo da bude {ansa za
razvoj i bolji ̀ ivot, za razliku od ranijih is-

tra`iva~kih ciklusa kada se verovalo da
nam je spas u poljoprivredi. Anketirani
Novovaro{ani u visokom procentu nisu
zadovoljni kvalitetom usluga u obrazova-
nju, kulturi i zdravstvu, ali se zato ose}a-
ju izuzetno sigurni na polju op{te bezbed-
nosti. Ve}i deo gra|ana smatra i da op-
{tinske slu`be funkcioni{u dosta dobro,
kao i da lokalna vlast uglavnom vodi ra-
~una o njihovim potrebama.

U upitniku CESID-a, ra|enom na slu-
~ajnom, reprezentativnom uzorku od 247
punoletnih gra|ana, navodi se da se pred-
sednik op{tine nalazi na prvom mestu po
poverenju, jer mu u potpunosti veruje
svaki tre}i ispitanik. Za poteze koje povla-
~i i anga`ovanost na ovoj funkciji, prvi ~o-
vek grada na padinama Zlatara Rade Va-
siljevi} ima podr{ku 34 odsto gra|ana - za
procenat vi{e nego u lanjskom istra`iva-
nju. To je duplo bolji u~inak u odnosu na
njegove prethodnike, ali i znatno bolji re-
zultat od gradona~elnika u okru`enju.

Sude}i po rezultatima istra`ivanja, po
poverenju gra|ana dosta dobro se kotira
i op{tinska administracija, jer je radom
op{tinskih slu`benika zadovoljno 33 od-
sto Novovaro{ana. Pozitivan trend sa 32
odsto ima institucija Skup{tine op{tine,
kao i Op{tinsko ve}e, kojem veruje 31
odsto gra|ana. Komplikovanost proce-

Ostavka predsednice

Rezultati CESID

Predsedniku op{tine najvi{

Gra|ani veruju 
lokalnim medijima

^ak 65 odsto u~esnika istra`ivanja najvi{e po-
verenja ima u lokalne medije. U najve}em broju
slu~ajeva, gra|ani se o prilikama na lokalu infor-
mi{u preko novovaro{kog {tampanog glasila Va-
ro{ke, a slede elektronski mediji - televizije, inter-
net portali i sajtovi sa strane sa 23 procenta pove-
renja.

- Za njima slede Vlada Republike Srbije i Na-
rodna skup{tina sa po 22 odsto poverenja gra|a-
na Nove Varo{i. Na za~elju ove liste su nevladine
organizacije kojima veruje 12 odsto Novovaro{a-
na i politi~ke partije sa svega {est odsto podr{ke.
Zanimljivo je da kada se analiziraju rezultati is-
tra`ivanja, do|e se do zaklju~ka da stanovnici op-
{tine Nova Varo{ ve}e poverenje imaju u lokalne
medije i institucije, nego u one koji funkcioni{u
na dr`avnom nivou, jedan je od zaklju~aka u CE-
SID-ovom istra`ivanju. 

Novovaro{ani veruju Varo{kim 

Miodrag Bulatovi} (1930 - 1991)

Zna~ajna manifestacija duhovnog i 
vjerskog karaktera: Esad Rahi} 



Odbornik Ibro Fazli} (SDA) ukazao je da
politi~ari moraju priznati da snose krivi-
cu zbog rezultata rada pojedinih slu`bi
jer ima pritisaka na radnike {to ote`ava
da rade posao profesionalno.

Donete su tri odluke kako bi se omogu-
}ilo pro{irenje industrijske zone na Kolo-
vratu jer je sada slo`enija procedura i zah-
teva izmenu i plana generalne regulacije.
Tokom rasprave, u kojoj su najbrojniji bi-
li odbornici SDP, pomenut je zna~aj indu-
strijske zone, ulaganja privrednika, ali su
predstavnici sada{nje koalicione vlasti na-
glasili da je industrijska zona trebalo da
bude pokreta~ privrednog razvoja i zapo-
{ljavanja, te da se sprema izve{taj koliko je
zaista ljudi zaposleno i da li su ugovori is-
po{tovani jer su privrednici tamo dobili
povoljne uslove za svoj rad. ̂ ula su se ve}
uobi~ajena „tiha“ upozorenja i insinuaci-
je koje bi mogle da se protuma~e i kao
„predizborne pretnje“ jer se stalno spomi-
nje stavljanje na dnevnih red „nekih“ ta~a-

ka koje bi mogle kompromitovati pret-
hodne politi~ke aktere na vlasti ali se to tri
godine nije i u~inilo, tako da bi gra|ani (da
su zainteresovaniji) mogli postaviti pita-
nje: a {ta se to zna {to oni ne bi trebalo da
javno ~uju i kakve su to navodno ~ak i ne-
zakonite radnje obavljane, te {ta to kriju
papiri i fioke, a da nije prijavljeno nadle-
`nim. A onda deponija i Stanjevine. Eto
prilike da se pred novinarima i pred javno-
{}u u direktnom prenosu prozbori ko je
{ta radio, {ta je mogao, {ta nije, da se pre-
}uti ono {to ne odgovara u pripremama za
izborne kampanje. Na ̀ alost ili na svu sre-
}u, deponije vi{e nisu u nadle`nosti lokal-
nih samouprava. Dinamiku radova koji su
planirani i re{avanje problema nesanitar-
nih deponija i izgradnju novih regionalnih
deponija odre|uje Vlada Srbije i nadle`no
ministarstvo. U Prijepolju je takvo stanje
da svaka vlast mora dobro da promisli ko-
liko je prostora ostalo u Stanjevinama i gde
}e sme}e kad prostora nestane. 

A ide da bide, {to bi ovda{nji rekli.
Indira Had`agi} Durakovi}

vembar 2019. V

Aljinovi}i 
bez mati~ne
slu`be 

Posle vi{e decenija u Aljinovi}ima
ne}e biti mati~ne slu`be. Procenjeno je
da to nije vi{e rentabilno u datim okol-
nostima koje ta~no propisuju uslove za
rad, te }e ubudu}e mati~na podru~ja bi-
ti Prijepolje i Brodarevo. Tu`no je bilo
~uti podatak da je pokrivenost stanov-
ni{tva u mati~noj slu`bi u Aljinovi}ima
bila tek jedan odsto, odnosno da je upi-
sano u mati~nu knjigu tek {est umrlih i
ni jedno ro|eno za godinu dana.

Priboj - Op{tini Priboj je ovih dana
odobrena podr{ka u okviru nekoliko
projekata, me|u kojima za unapre|e-
nje javnosti u radu, kao i za unapre|e-
nje funkcije upravljanje ljudskim re-
sursima. Projekti su opredeljeni pro-
tekle nedelje kroz razli~ite programe
saradnje evropskih i doma}ih organi-
zacija, kao i dr`avnih institucija.

Podr{ke lokalnim samoupravama
u okviru ovih projekata podrazumeva
pru`anje ekspertske pomo}i u razli~i-
tim oblastima kroz obuke, mentorski
rad, savetodavnu i podr{ku unapre|e-
nju postoje}ih ili razvoju novih proce-
dura i akata u lokalnim samouprava-
ma u skladu sa razvijenim modelima i
najboljim praksama. U okviru prvog
projekta, koji se ti~e transparentnosti
i uklju~ivanja gra|ana u rad lokalne
samouprave, kao i bolje dostupnosti
odgovaraju}ih dokumenta lokalne po-
litike gra|anima, Priboj }e uskoro po-
setiti predstavnik Stalne konferencije
gradova i op{tina, kako bi sa predstav-

nicima lokalne
s a m o u p r a v e ,
razgovarao o o~e-
kivanim rezultati-
ma i na~inu rada.
Svi elementi saradnje
na sprovo|enju paketa
podr{ke u oblasti unapre|e-
nja gra|anskog u~e{}a i transparent-
nosti, kako je najavljeno, trebalo bi na
kraju, da budu definisani Memoran-
dumom o saradnji Op{tine Priboj i
SKGO. Ovaj paket dodeljen je u okvi-
ru projekta „Unapre|enje dobrog
upravljanja na lokalnom nivou“, koji
sprovodi Stalna konferencija gradova
i op{tina u okviru Programa „Podr{ka
Vlade [vajcarske razvoju op{tina kroz
unapre|enje dobrog upravljanja i so-
cijalne uklju~enosti - Swiss PRO“, koji
podr`ava Vlada [vajcarske, a imple-
mentira Kancelarija UN za projektne
usluge (UNOPS).

Drugi - „Paket podr{ke za unapre-
|enje funkcije upravljanje ljudskim

resursima“, od ko-
ga se o~ekuje razvoj
funkcionalnih i

modernih instru-
menta upravljanja

ljudskim resursima u
op{tini Priboj, dodeljen je

u okviru druge faze zajedni~kog
projekta Evropske unije i Saveta Evro-
pe „Upravljanje ljudskim resursima u
lokalnoj samoupravi“. Sprovodi se u
saradnji sa Ministarstvom dr`avne
uprave i lokalne samouprave i Stal-
nom konferencijom gradova i op{ti-
na. Planirano je da njegova imple-
mentaciji traje od novembra 2019. do
marta 2021. godine. Potpisivanje Me-
moranduma o razumevanju izme|u
50 izabranih lokalnih samouprava,
koje }e u~estvovati u primeni paketa
podr{ke Ministarstva dr`avne uprave
i lokalne samouprave i Saveta Evrope,
bi}e odr`ano 11. decembra u Beogra-
du na Skup{tini Stalne konferencije
gradova i op{tina. S. B.

O Prijepolje 

edsednika 

dura i du`ina njihovog trajanja i dalje su
najve}e prepreke u komunikaciji sa op-
{tinskom administracijom, ali svega ~e-
tiri odsto gra|ana smatra da su slu`beni-
ci nestru~ni i neljubazni, dok je procenat
sumnje u njihovu koruptivnost na nivou
statisti~ke gre{ke.

Rezultati CESID-a pokazali su i da je, za
razliku od istra`ivanja sprovodenih 2013.
i 2017. do{lo do znatnog porasta gra|ana
koji smatraju da lokalna vlast u potpunosti
ili uglavnom vodi ra~una o njihovim po-
trebama - taj procenat je sa 26 porastao na
~ak 79 odsto. „Gra|ani Nove Varo{i ve}im

delom smatraju da je politi~ka situacija u
zemlji dobra, ali ~ak 56 odsto njih smatra
da su politi~ke prilike na lokalu lo{e. No-
vovaro{ani signaliziraju i na relativno ni-
zak nivo participacije u mehanizmima ne-
posredne demokratije, a jedan od zaklju-
~aka je i da gra|ani nemaju gotovo nika-

kav uticaj na dono{enje odluka op{tinskih
organa. Upozorava i podatak da oko tri ~e-
tvrtine gra|ana nije upoznato sa na~inima
na koje se bud`etski novac raspore|uje,
{to je, ipak, za desetak odsto manje nego u
prethodnom ciklusu, navodi se jo{ u istra-
`ivanju. Oko 60 odsto Novovaro{ana ube-
|eno je da je turizam strate{ka grana raz-
voja. Slede agrar sa 19 i trgovina sa osam
odsto. Ubedljivo najve}i problem za `ite-
lje zlatarskog kraja je odlazak mladih, kao
i katastrofalna privredna situacija i nizak
`ivotni standard.

- Oko 60 odsto `itelja novovaro{kog
kraja privredno-ekonomsku situaciju u
zemlji ocenjuje kao dobru, ali zato ~ak 70
odsto gra|ana smatra da je ova slika na
lokalu lo{a. Sa druge strane, oko 59 od-
sto njih uvereno je da lokalna samoupra-
va ~ini koliko mo`e kako bi podstakla ak-

tivnosti u ovoj oblasti. Privrednici, me-
|utim, tvrde da lokalna uprava ne daje
dovoljnu podr{ku njihovom sektoru, pi-
{e u CESID-ovom istra`ivanju. U polju
konkretnih elemenata `ivotnog okru`e-
nja najve}i broj gra|ana iskazuje neza-
dovoljstvo kvalitetom zdravstvenih uslu-
ga (79 odsto), obrazovno-vaspitnih insti-
tucija i dostupno{}u ustanova kulture
(po 76 odsto). Upitani da odaberu samo
jedan element svakodnevnog `ivota ko-
jim su najmanje zadovoljni, najve}i broj
ispitanika (25 posto) izdvojio je kvalitet
obrazovno-vaspitnih ustanova. Rezulta-
ti istra`ivanja pokazali su i da se vi{e od
95 odsto Novovaro{ana ose}a potpuno
ili uglavnom bezbedno u svom gradu.
Ose}aj delimi~ne bezbednosti ima dva
posto ispitanika, dok se tri procenta ose-
}a potpuno nebezbedno. R. Popovi}

Projekti podr{ke za Priboj

Priboj

e iz li~nih razloga: Sednica SO Prijepolje 

Odlazak mladih i privreda 
klju~ni problemi: Nova Varo{

D-ovog istra`ivanja o zadovoljstvu gra|ana u novovaro{kom kraju

{e poverenja, politi~kim strankama najmanje

Prvi ~ovek 
Nove Varo{i 

Rade Vasiljevi} ima 
podr{ku 34 odsto 

gra|ana

Pad ̀ ivotnog standarda 
Rezultati CESID-ovog istra`ivanja pokazali su da je ̀ ivotni standard gra|ana novova-

ro{ke op{tine lo{iji u odnosu na prethodne istra`iva~ke cikluse. „Skoro polovina ispita-
nika kazala je da ̀ ivi te{ko podno{ljivo. U 2017. takvih je bilo 34 odsto. Svega ~etiri posto
smatra da `ivi dobro, {to je za 11 odsto manje nego pre dve godine. Veliki broj gra|ana
- njih 37 odsto, tvrdi da ̀ ivi podno{ljivo. Ogromna ve}ina - 83 odsto smatra da se u njiho-
voj op{tini ̀ ivi lo{ije nego u drugim sredinama, navodi se izme|u ostalog u istra`ivanju.

Me|u planiranim 
projektima su 

unapre|enje javnosti u
radu, kao i unapre|enje

funkcije upravljanje 
ljudskim 

resursima
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Rukometa{i 
na vrhu

Novi Pazar - Novi Pazar deli prvo me-
sto u Arkus ligi sa Dinamom iz Pan~eva. Ta-
ko ne{to posle deset odigranih kola nisu
mogli da predvide ni najokoreliji optimisti.
U derbi utakmici pred 600 gledalaca u
Pendiku vi|en je odli~an rukomet u duelu
Novog Pazara i Dubo~ice 54 35:32 (21:17).
U doma}em timu najefikasniji su bili Ban-
duka, Raki} i najbolji igra~ utakmice Alek-
sa Milo{evi}, svi su postigli po 7 golova,
kod gostiju briljirao je Atanaskovi} sa de-
vet  golova.

Drugi poraz 
futsbalera

Novi Pazar - Neprijatno iznena|enje
priredio je futsal sastav Novog Pazara, u 8.
kolu Prve lige do`ivljen je drugi poraz, Ze-
mun Samo pravo je kao doma}in pobedio
golovima Leki}a u 12. i autogolom Mutav-
d`i}a u 20. minutu 2:1 (2:1), jedini pogo-
dak za goste postigao je Dejan Jovanovi} u
5. minutu.

Lagana pobeda
Ribnice

Novi Pazar - Niko nije o~ekivao tako
laganu pobedu Ribnice nad Novim Paza-
rom na parketu Pendika u 7. kolu Superli-
ge, Novi Pazar - Ribnica 0:3 (25:27, 15:25,
16:25). U pobedni~kom timu odsko~io je
sa 19 poena Skaki}, u doma}em sastavu
partiju ne{to malo bolju od proseka pru`io
je osvaja~ 14 poena Andrej Tup~i.

Poraz u 
8. kolu KLS

Novi Pazar - Nakon ubedljive pobede
u 7. kolu ABA2 lige nad ekipom Lov}en u
Pendiku 104:77 (18:14, 31:23, 33:20,
22:20) Novi Pazar je u 8. kolu gostovao Slo-
bodi u Tuzli  U me|uvremenu Novi Pazar je
do`iveo poraz u 7. kolu KLS. Vojvodina, po-
slednja ekipa na tabeli lige nanela je te`ak
poraz Popovi}evom timu u Pendiku i znat-
no mu umanjila {anse za vrh tabele. Novo-
sa|ani su bili bolji posle produ`etka
118:124 (27:26, 29:21, 22:21, 21:31,
19:25). Briljirao je Andrija Simovi} sa 43
poena i indeksom korisnosti 57, u Novom
Pazaru Milan Vuli} postigao je 21 poen.

Simovi} najbr`a
na Komtrejd 
maratonu

Novi Pazar - Prvi Komtrejd Serbian
maraton u Beogradu dobila je Teodora Si-
movi} u vremenu 2:42,30. Drugo mesto
zauzela je Kenijka Helen Kimutai, tre}e Bu-
garka Marinela Nineva, sa zaostatkom ve-
}im od 11, odnosno 12 sekundi.

Kola{inac 
novi trener

Novi Pazar - Fudbalski klub Novi Pa-
zar imenovao je Kenana Kola{inca za no-
vog {efa stru~nog {taba. Kola{inac je tre}i
trener Pazara od po~etka sezone, posle
Slavka Mati}a i Darka Te{ovi}a, s kojim je
klub u utorak raskinuo saradnju. Debi na
klupi Novog Pazara ima}e u nedelju, kada
}e devetoplasirani tim Prve lige Srbije go-
stovati u Dobanovcima ekipi Budu}nosti.
U prethodnom kolu, fudbaleri Novog Pa-
zara prekinuli su niz poraza, ali nisu i pored
solidne igre uspeli da do|u do tri boda u
utakmici igranoj bez prisustva gledalaca
na Gradskom stadionu protiv Kolubare.
Duel je zavr{en bez golova.

SPORTSKE VESTI

U DVE RE^I

URE\EN RABRENOVA^KI POTOK 
Priboj - U op{tini Priboj uspe{no je realizo-

van projekat „Ure|enje vodotokova drugog re-
da“ ~ime su u potpunosti ure|eni Rabrenova~-
ki i potok Re~ica, kao i zna~ajan broj manjih po-
toka buji~ara, a koji se ulivaju u reku Lim. Izgra-
|ene brane odnosno ustave na Rabrenova~kom
potoku u MZ Ra~a nedavno je obi{lo rukovod-
stvo op{tine Priboj, na ~elu sa predsednikom
Lazarom Rvovi}em i izrazilo zadovoljstvo uspe-
{no zavr{enim poslom. Najavili su  i druge inve-
sticije u ovoj mesnoj zajednici. Realizacijom sli~-
nih projekta u prethodnim godinama i onih ko-
ji slede u op{tini Priboj je sve vi{e ure|enih vo-
dotokova, a time i sve manje razloga za strep-
nju njenih gra|ana od mogu}ih poplava.

NAGRADA ZA SMOLOVI]A
Bijelo Polje - Predsjednik Op{tine Bijelo

Polje, Petar Smolovi} pobjednik je kampanje
„The Most Roma Friendly Mayor“ - Predsjednik
op{tine prijatelj Roma. Nagradu je u Evrop-
skom parlamentu u njegovo ime primila Saida
^iki}, sekretarka Sekretarijata za lokalnu samo-
upravu. „Otvaranje kancelarije za Rome u kojoj
su zaposlene dvije osobe, od kojih jedna rom-
ske populacije, kao i podr{ka projektima koje
realizuju romske NVO a ti~u se sporta, kulture i
obrazovanja, uz obezbije|ivanje 200 hiljada
eura u partnerstvo sa organizacijom Help za iz-
gradnju stanova za 12 romskih porodica, samo
su neki od rezultata koji su preporu~ili pred-
sjednika Smolovi}a za ovu nagradu“ - kazala je
Saida ^iki}. 

HOLANDSKI STUDENTI U BERANAMA
Berane - Saradnja Regionalnog biznis cen-

tra, Univerziteta Saksion iz Enshedea i NVO
„CRII“ iz Podgorice nastavljena je studijskom
posjetom grupe studenata iz Holandije Berana-
ma. Posjeta je dio redovnog studijskog progra-
ma tokom kojeg studenti rade na konkretnim
zadacima ispitivanja tr`i{ta u saradnji sa pred-
uze}ima u inostranstvu. Tokom boravka u Bera-
nama, studenti su radili na konkretnim zadaci-
ma, kao {to je ispitivanje mogu}nosti izlaska na
evropsko tr`i{te i unapre|enje proizvodnje za
beranska preduze}a MIT, „Intertehna - sirara
Stankovi}“ i Desetka.  

Nova Varo{ - Op{tina Nova Varo{ i
jo{ tridesetak lokalnih samouprava u
Srbiji }e zahvaljuju}i finansijskoj podr-
{ci Vlade [vajcarske unaprediti kapa-
citete za elektronsku upravu i pru`anje
elektronskih usluga gra|anima i pri-
vredi. Cilj donatorskog programa
ukupno vrednog 260.000 evra, koji se
sprovodi posredstvom Swiss PRO, je-
ste da gra|ani dobiju br`i i lak{i pri-
stup pravima i uslugama koje su u
nadle`nosti lokalne administracije. Po-
mo} se u najve}em obimu odnosi na
nabavku savremene kompjuterske
opreme, ali }e programom biti pru`e-
na i tehni~ka podr{ka za razvoj i uspo-
stavljanje internih procesa, regulativa
i upravlja~kih struktura za unapre|e-
nje E-uprave i pru`anje E-usluga.

- To konkretno zna~i da }e lokalne
samouprave kroz odobrene projekte
raditi na razvoju e-usluga od podno{e-
nja zahteva za upis u vrti}, ili za poljo-
privredne subvencije, prijava vezanih
za poreze, izdavanje razli~itih potvrda,
pristup informacijama od javnog zna-
~aja, preko zahteva za pravnu pomo},
do prijavljivanja komunalnih proble-
ma i ̀ albi gra|ana, obja{njava  Ana Ne-
deljkovi}, nacionalna menad`erka pro-
grama Swiss PRO.

Projekti su, ina~e, odobreni u okvi-
ru javnog poziva „Da kliknemo zajed-
no“. Op{tina Nova Varo{ je na ovom
konkursu aplicirala sa programom

pod nazivom „E-mo`emo i mi“, koji je
uradila Kancelarija za privredu i lokal-
ni ekonomski razvoj Projektom je, iz-
me|u ostalog, obuhva}ena i nabavka
slede}e opreme: deset kompjutera, dva
laptopa, operativni sistem i printer.
Vredna je ukupno oko 12.000 evra.

- Krajnji cilj projekta je da gra|ani-
ma unapredimo kvalitet `ivota, a da
Op{tini u celini omogu}imo {to bolje
poslovno okru`enje, rekla je {efica
KLER-a i pomo}nica predsednika op-
{tine Marijana Doki} i isti~e da su ve}a

odgovornost, transparentnost i efika-
snost imperativ u radu Op{tine Nova
Varo{ i lokalne administracije. „Uvo-
|enje i unapre|enje E-uprave i E-uslu-
ga je naredni nivo u pobolj{anju ko-
munikacije sa gra|anima i zadovolje-
nja njihovih potreba“, dodaje. 

Kako napominju u ovda{njoj lokal-
noj upravi, donacija obuhvata nabavku
i ugradnju opreme najnovije generaci-
je, kojom }e se obezbediti sigurnost po-
dataka, lak{e pra}enje daljeg toka digi-
talizacije, konkurentnost u skladu sa

zahtevima vremena u kojem `ivimo i
sli~no. Kvalitetne komponente ra~una-
ra i operativnih sistema omogu}i}e vi-
{e nego zadovoljavaju}i rad na du`i
vremenski period, a putem pove}anja
broja elektronski odra|enih predmeta i
pru`enih usluga, podi}i }e se efikasnost
lokalne administracije, dodaje Marija-
na \oki} .

- Modernizacija informati~ke opre-
me doprine}e da gra|ani i pravni su-
bjekti {tede svoje vreme, ne obijaju}i
pragove op{tinskih slu`bi, pisarnica i
kancelarija, po kojima }e nositi hrpu
papira i dokumentacije. Imperativ je
da se procedure pojednostave, a uslu-
ge budu br`e i efikasnije, da gra|ani-
ma olak{amo „bitku“ sa administraci-
jom, a Op{tini generalno podignemo
rejting, zaklju~uje \oki}. 

R. Popovi}

Nova Varo{ - Zadu`bina „Nikola
Spasi}“ iz Beograda poklonila je novo-
varo{kom Domu zdravlja medicinsku
opremu vrednu oko 360.000 dinara.
Re~ je o savremenoj aparaturi koja }e
slu`iti za potrebe Slu`be za fizikalnu
medicinu i rehabilitaciju. 

- Donacija  podrazumeva  nabavku
tri zna~ajna aparata. Prvi je „magomil
2“ koji se upotrebljava za terapiju mag-
netskim strujama, drugi je „tens 2“  za
termokutanu elektro-nervnu stimula-
ciju, dok je  tre}i „ekomediko“ name-
njen za interferentnu struju sa vaku-
mom. Sva tri aparata su ve} u funkciji
- poja{njava glavni fizioterapeut  Mali-
{a Stepanovi}. U Slu`bi za fizikalnu
medicinu o~ekuju da }e se zahvaljuju-
}i novim specijalizovanim aparatima
pove}ati broj pacijenata odnosno pru-

`enih usluga ovog tipa, podi}i kvalitet
rada dispanzera, a dugoro~no kvalitet
zdravstvene za{tite stanovni{tva u no-
vovaro{kom kraju. 

- Obnavljanje opreme mnogo zna~i,
jer je ve}i deo postoje}e aparature prili~-
no izraubovan. Radimo i sa opremom
koja je u funkciji preko ~etiri decenije.
Aparati su, ina~e, starosti od 15 do 42 go-
dine. To, ipak, ne uti~e na kvalitet rada
ove slu`be u kojoj se godi{nje obavi blizu
37.000 razli~itih procedura odnosno fizi-
kalnih  terapija - isti~u u Slu`bi za fizikal-
nu medicinu i rehabilitaciju, koja je sa ra-
dom po~ela krajem jula 2015. godine i od
tada postì e izuzetan u~inak u radu. 

Zbog ogromnih gu`vi, liste ~ekanja
u ovom dispanzeru su  na startu  bile i
po dva i po meseca, ali se trenutno na
tretmane ~eka u proseku po dvadesetak

dana. „U praksi se pokazalo da je otva-
ranje slu`be fizijatrije bio pun pogodak.
Za na{e gra|ane je to od izuzetnog zna-
~aja jer {tede i vreme i novac. Vi{e ne
obijaju pragove zdravstvenih ustanova
u susednim gradovima kako bi obavili
minimum od tri do pet fizijatrijskih te-
rapija ili tretmana, i pritom se izlo`e i
poprili~nom finansijskom tro{ku“, isti-
~e direktor ovda{njeg Doma zdravlja dr
Branko Popovi}, najavljuju}i dalja ula-
ganja u ovu i druge slu`be pri lokalnoj
zdravstvenoj ustanovi, a uz podr{ku dr-
`ave, lokalne samouprave i donatora. 

Ovo, ina~e, nije prva donacija Zadu-
`bine „Nikola Spasi}“ novovaro{kom
DZ. Ova fondacija je pre par godina
darivala i savremeni mikroskopski
aparat za potrebe slu`be laboratorije. 

R. P. 

Vlada [vajcarske poma`e Novoj Varo{i u procesu elektronske uprave i usluga

Podr{ka za modernizaciju

U slu`bi gra|ana i privrede: Zgrada Op{tine Nova Varo{ 

Donacija 
preko programa 

Swiss PRO podrazumeva
i nabavku deset 
kompjutera, dva 

laptopa, operativni 
sistem i {tampa~, 

vrednih oko 
12.000 evra 

Donacija beogradske Zadu`bine „Nikola Spasi}“ novovaro{kom Domu zdravlja 

Nova oprema za fizijatriju  

Vrednost tri savremena aparata 
za potrebe Slu`be za fizikalnu 
medicinu i rehabilitaciju oko 
360.000 dinara: Iz fizijatrijske slu`be 



Novi Pazar - Bio je gospodin u ko-
pa~kama, kada ih je skinuo ostao je to
{to je bio - gospodin. Gospodin je i da-
nas kao penzioner. Pripada onom re-
du ljudi koji se prepoznaju po nadim-
ku pre nego po imenu i prezimenu,
A}if Klimenta Belo (75). Re~ legenda
od preterane, ~esto i nepotrebne upo-
trebe, prili~no se izlizala, pa je na po-
men njegovog imena najbolje kazati -
Belo je ̀ iva istorija novopazarskog fud-
bala. Kao ro|eni Tutinac u prvi tim Je-
dinstva u{ao je sa 15 godina, 1959. go-
dine. Upisom u U~iteljsku {kolu u No-
vom Pazaru karijeru nastavlja u klubu
TK Ra{ka, da bi 1962. godine stigao u
Novi Pazar, u kojem ostaje do 2010.
godine. Kao igra~ plavi dres je nosio 14
godina, deset je radio kao trener, a 24
godine provodi na mestu generalnog
sekretara. Za skoro pola veka u jed-
nom klubu stalo je mnogo lepih, ma-
nje lepih, pa i ru`nih stvari.

Te 1962. godine kao golobradi de-
~ak bili ste najmla|i u prvom timu
Novog Pazara?

- I to kakvom. Sve majstor do majsto-
ra, Zvonko Miti}, Abdulah Abdulahi,
Cufo Ikovi}, Mileta Petrovi}, da ne re-

|am vi{e, na ~elu sa neponovljivim tre-
nerom Nazimom ^arovcem  [apcom.
Mnogo je vremena pro{lo, ne se}am se
debija, znam samo da u toj generaciji od
Miti}a boljeg igra~a nije bilo.

Po tada{njim podelama pozicija
svi vas pamte kao centarhalfa ili po-
slednjeg igra~a odbrane?

- Po~eo sam kao desni bek, nasledio
sam Veselina Simi}a, dugogodi{njem
dopisnika Sporta iz Novog Pazara. Tek
krajem 60 - ih s prestankom karijere

Cufa Ikovi} prelazim na mesto posled-
njeg igra~a odbrane. 

Bilo je to vreme velikih utakmica i
~uvenih kvalifikacija?

- Godine ne pamtim dobro, mislim
da smo 1964. u bara`u za Srpsku ligu po-
bedili Ma~vu 3:0, u revan{u u [apcu iz-
gubili smo 4:0. Svega je bilo na toj utak-
mici koju je sudio ~uveni prvoliga{ki su-
dija Baji}. Davno je bilo, pa da ne diram u
rane. Slede}e ili ve} koje godine opet smo
stigli do poslednje stepenice kvalifikaci-
ja. FAP je pao u Pazaru (3:2), pobedili
smo i u gostima (2:1). Tada u gradu nije
bilo mnogo vozila, ali ne preterujem kad
ka`em da su svi automobili i kamioni tog
dana oti{li na revan{ u Priboj.

Bili ste i jedan od kapitena tima s
najdu`im sta`om u istoriji kluba?

- Ne mogu sa precizno{}u re}i, ne-
gde od 1968 - 1976.

Prve utakmice za Novi Pazar se ne
se}ate, a poslednje? 

- Izgubili smo 2:0 u Jagodini. Te
1976. godine bio sam trener i igra~,
ekipu sam preuzeo od Ljubi{e Sekuli-
}a u toku prvenstva. Do dolaska Ljubo-
mira Spasi}a ostajem prvi trener, po-
tom radim kao pomo}nik stru~njaci-
ma koji pi{u najlep{u istoriju kluba,
Pozderu, Kali~aninu, Radonji}u, Osto-
ji}u, Ra{evi}u i ̂ olakovi}u...

U jednom trenutku na kratko po-
novo ste se vratili na mesto prvog
trenera. Bilo je to 1984. godine?

- Sa Novim Pazarom sam postao
amaterski {ampion Jugoslavije. Rado-
nji} je oti{ao, a ^olakovi} jo{ nije stigao
za trenera, pa sam ekipu na turniru re-
publi~kih i pokrajinskih prvaka u Prizre-
nu vodio do prvog mesta u konkurenci-
ji Lirije, Bregalnice i OFK Titograda. U
finalu smo pobedili Crvenku, najbolji
tim one druge polovine drugoliga{ke Ju-

goslavije, bilo je 1:0 (strelac Esad Kari{ik
iz penala) na Gradskom stadionu.

Mnogi su mi{ljena da je taj tim sa
@upi}em, Ugljaninom, Gusincem,
Glav~i}em i ostalima najbolji u fud-
balskoj istoriji Pazara?

- Svako vreme ima najbolje i nemo-
gu}e je praviti pore|enja. To je bila
sjajna generacija, ja sam ih po{tovao,
oni su po{tovali mene. Bio sam strog,
valjda su me zato i prozvali nema~ki
oficir. Malo kasnije (1988/89) igrali
smo i Jedinstvenu drugu ligu velike Ju-
goslavije, za mene je to i danas najve}i
uspeh kluba od postojanja.

Ve} ste pomenuli Zorana ^olako-
vi}a. Nema ko ne}e re}i najboljeg tre-
nera kojeg je Novi Pazar ikada imao?

- Veliki smo prijatelji, redovno se
~ujemo iako mu je zdravlje naru{eno.
Bio je veliki igra~ slavne generacije ni-
{kog Radni~kog, kao trener s Tetek-
som je u{ao u Prvu ligu Jugoslavije. Ta-
kav majstor za motivaciju ne}e se ro-
diti. Osim njega ne znam nikoga ko je
mogao u 365 dana da izvede 365 razli-
~itih treninga. Strog, valjda nas je ta
osobina i zbli`ila, veli~inu je pokazivao
na svakom koraku, pa i u odsustvu

svake vrste sujete. Nikada nije sastavio
tim, a da me ne pita za mi{ljenje. I da-
nas mi odzvanjaju njegove re~: ,,Beka-
ne, tako me je zvao, {ta ti misli{„?

Za 24 godine na funkciji general-
nog sekretara promenili ste mnogo
Upravnih odbora?

- U vreme Amira Be{irovi}a, fudbal-
skog ~oveka na mestu predsednika klu-
ba, nije mogao svako da u|e u tu ekipu.
Bio je to trust mozgova, sve generalni i
finansijski direktori najja~ih preduze}a
u Pazaru. Zadr`ao sam se na istom me-
stu i kad je stigao vi{epartijski sistem,
odr`ao me je kvalitet rada i po{tenja,
kod obe politi~ke opcije. Vremenom je
ljudski i radni kvalitet postajao sve ma-

nje bitan, po~elo je da se kadrira na
osnovu pripadnosti politi~koj grupaciji.

^lan ste Skup{tine FK Novi Pazar,
ali niste redovni kad su dolasci u pi-
tanju?

- Verifikovani sam delegat. Dobio
sam jedanput poziv za Skup{tinu i
odazvao se. Oti{ao sam razo~aran,
mnogo je tu bilo prazne pri~e, Za osta-
le da su odr`ane i ne znam. Novi Pazar
se prepoznavao po fudbalu u biv{oj ve-
likoj zemlji, a onih ljudi koji su stvara-
li i stvorili takav imid` nigde vi{e ne-
ma. Novi Pazar nema nikakav odnos
prema svojim veteranima. To je velika

gre{ka. Mnogi odavno zbog toga i ne
dolaze na utakmice.

Niste do~ekali da kao generalni se-
kretar budete sa klubom u Super ligi?

- Na polusezoni uo~i ulaska u Super
ligu poslali su me u penziju. Nije mo-
ralo tako da bude. @ao mi je, mnogo
mi je ̀ ao.

Kada ste poslednji put prisustvo-
vali utakmici Novog Pazara?

- Rekoh da ne pamtim godine, mo-
`da pre tri ili ~etiri, Rad nam je bio pro-
tivnik. Do{ao sam u lo`u i seo. Tada mi
prilazi ~ovek, ~ije ime ne}u re}i, i ka`e:
,,Ti ovde ne mo`e{ da sedi{„. Pokupim
se i odem na tribine, ne veruju}i da mi
se tako ne{to dogodilo. Za 50 godina
odanog rada u pazarskom fudbalu za-
slu`io sam stolicu u lo`i na kojoj }e pi-
sati - Belo, ali...

Klub vam se na neki na~in ipak
odu`io?

- Setili su me se za 90 godina posto-
janja Novog Pazara. Mo`da su shvatili
da su bili nekorektni, da su se ogre{ili,

{ta god da je, hvala im... ispravili su ne-
pravdu dodeljivanjem zlatne plakete za
doprinos razvoju fudbalske igre.

Na utakmice ne idete, da li to zna-
~i i da ne pratite putem medija doga-
|anja vezana za Novi Pazar?

- Sve pratim. Razumem da je trend
u svetu da se bez igra~a sa strane ne
mo`e, ali ne mogu da shvatim da na-
ma treba 17 igra~a sa strane i tek po
koji iz Pazara. Postoji pet, {est {kola
fudbala, a vi{e igra~a su nekada izbaci-
vale ulice i sokaci. Uslovi su fenome-
nalni, a ne{to fali, kvalitet treninga,
stru~ni kadar, ne znam...
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Fudbal i 
porodica

Fudbal je bio va`an deo mog `i-
vota - ka`e Belo, ali ni{ta ne bi bilo
bez razumevanja porodice. Preko
~ega je sve morala da pre|e moja
supruga Senija, vodila je brigu o me-
ni, vaspitavala decu. U stvari, decu
smo vaspitavali zajedno, svi su po-
stali divni i uspe{ni ljudi. Ponosni
smo na }erku Almu, sinove Amera i
Emira, snajke Ajlu i Sandru, dve
unuke Mirelu i Melisu i dva unuka
Omara i Daria - dok izgovara imena
najmilijih svetlucaju Belove o~i.

„Ratna siro~ad“ stigla ku}i 
- U Smederevu smo jedne godine igrali utakmicu u kojoj je samo pobednik osta-

jao u Srpskoj ligi. Pobedili smo golovima Milete Petrovi}a 2:1 i ostali u ligi, me|u-
tim na povratku kod Ljiga dogodi se kvar na autobusu. Retke su u to vreme bile li-
nije koje voze do Novog Pazara, na sred puta svako je stopirao s ciljem da se opet
svi okupimo na autobuskoj stanici u Kraljevu. Ja i pokojni Ljutvo \erlek se domog-
nemo nekog TAM-ovog kamiona. Bili smo u nekim maji~icama, vetar je toliko du-
vao da smo u Kraljevo stigli skoro preparirani. Sna{li su se i ostali, posle dugog ~e-
kanja do|e na peron autobus Ivangrad prevoza. Nazim ̂ arovac - [apac, veliki tre-
ner i jo{ ve}i ~ovek,  pri|e {oferu i objasni mu {ta nam se dogodilo, pa jo{ i doda
{lag na pri~u, i to toliko uverljivo, da ne mo`e{ da mu ne veruje{: ,,Svi fudbaleri su
ratna siro~ad, bez igde ikoga i bez prebijene pare, uzmi nas za boga miloga! Fin
~ovek be{e taj {ofer, jo{ uvek pamtim njegov osmeh i jednu jedinu izgovorenu re~:
,,Upadajte“.

Abdulah - Duce Gegi} za Bela
Belo je bio rado vi|en u fudbalskim organima Srbije, dobitnik je i brojnih pri-

znanja u Novom Pazaru: „Ponosan sam na plaketu za ̀ ivotno delo Abdulah - Duce
Gegi}, koju mi je dodelio Sportski savez grada. Jedno vreme vr{io sam funkciju pot-
predsednika Udru`enja klubova Druge lige - Istok, bio sam ~lan Skup{tine FSS, ce-
njen i rado vi|en u fudbalskim krugovima Srbije i Beograda. Jedno od dra`ih pri-
znanja dobio sam 1975. godine, progla{enjem za najboljeg fudbalera Novog Paza-
ra“, ka`e. 

Prvoslav Le{evi}
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A}if Klimenta Belo, velikan fudbalskog Novog Pazara

^uvar svega {to je bilo 
lepo u pazarskom fudbalu

Setili su me se za 
90 godina postojanja FK: 
A}if Klimenta Belo

Majstor do majstora: 
FK Novi Pazar iz 
sedamdeset i neke
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MEDIJI

RADNIM DANIMA
07:00-07:10 Jutarnji dnevnik
07:10-11:00 Novi Dan
11:00-15:00 Plusiranje
16:00-16:10 Dnevnik
16:10-19:00 Muzi~ki vremeplov
19:00-07:00 Music mix

VESTI SVAKOG PUNOG SATA

SUBOTA
10:00-14:00 ^avrljanje
14:00-18:00 Eurotop 44-repriza
18:00-10:00 Music mix

NEDELJA
10:00-14:00 Uvek nedeljom
14:00-18:00 Eurotop 44
18:00-10:00 Music mix

VA@NI TELEFONI
Op{tina Novi Pazar 020- 313-644/318215 
Op{tina Tutin 020 - 811 133 
Op{tina Sjenica 020 - 741 279 
Op{tina Ra{ka 036 - 736 281
Autobuska stanica Novi Pazar 020 - 318 354 
Autobuska stanica Ra{ka 036 - 738 383 
Meteorolo{ka stanica Meteor Sjenica 020 - 741 008 
Policijska uprava Novi Pazar 020 - 314 744 
Op{tinski i Okru`ni sud - Novi Pazar 020 - 314 391 
Zdravstveni centar Novi Pazar 020 - 314 722
Apotekarska ustanova Novi Pazar 020 - 318 375 
Elektrodistribucija Novi Pazar 020 - 315 117

330 116 
Preduze}e za puteve „Novi Pazar put“ 020 - 314 911
Univerzitet Novi Pazar 020 - 317 754 
Internacionalni univerzitet 020 - 316 634 
Dom kulture Novi Pazar 020 - 313 069 
Regionalno pozori{te Novi Pazar 020 - 322 891 
SOS telefon (KC Damad) 020 - 332 755
Sportski centar Novi Pazar 020 - 312 420
Turisti~ka organizacija Novog Pazara 020 - 338 030
@elezni~ka stanica Ra{ka 036 - 736 008
Dom zdravlja 036 - 736 127
Komunalno preduze}e Ra{ka 036 - 736 622
Centar za kulturu 036 - 736 273
Biblioteka 036 - 736 092
Gradski stadion 036 - 736 650
Sportska hala 036 - 736 794
De~iji vrti} „Veselo detinjstvo“ 036 - 736 120
Apoteka 036 - 738 080
Turisti~ka organizacija 036 - 738 670
Crveni krst 036 - 736 648
Vatrogasna slu`ba 036 - 736 002
Veterinarska stanica 036 - 736 877
Taksi stanice 036 - 740 040 i 036 - 733 222

PRETPLATA NA DODATAK

SAND@AK DANAS
Period:

3 meseca - popust 10% 
= 546,00 din
6 meseci - popust 15%
=1.053,00 din
12 meseci - popust 20%
=2.028,00 din

s tro{kovima dostave na adresu
Kontakt telefon: 011 / 344 - 11 - 86 

lok. 124, 107 /Prodaja/

Sand`ak Danas - Posebno izdanje lista Danas za oblast Sand`aka.  Ure|uju: Safeta Bi{evac (Beograd), Sla|ana Novosel (Novi Pazar). 
Adresa: Novi Pazar, TC Vakuf, 1. maja BB   Telefon i fax: 020 331 570  e-mail: sandzakŸdanas.rs

Pljevlja - Sve~anom sjednicom
Skup{tine op{tine, dodijeljom op{tin-
skih nagrada, sportskim i kulturnim
manifestacijama, koncertom make-
donske peva~ice Kaliopi, Pljevlja su
obilje`ila 20. novembar, Dan op{tine
i oslobo|enja u Drugom svjetskom
ratu. Dan op{tine Pljevljacima je ~esti-
tao i predsjednik Crne Gore Milo \u-
kanovi}, koji je naglasio da ova op{ti-
na ~ini zamajac razvoja Crne Gore.

„Multikulturalnost, multietni~-
nost i multikonfesionalnost, odlike
su koje uz Pljevlja pristaju vjekovi-
ma. Bez obzira na sve izazove koji su
poga|ali ovaj kraj, njegovi `itelji su
dostojanstveno o~uvali te neprola-
zne vrijednosti ~ovje~anstva, na po-
nos cijele Crne Gore. Na njihovim
temeljima su i odnjegovani slobo-
darska tradicija i antifa{izam, zahva-
ljuju}i kojima je izvojevana sloboda

grada i dr`ave prije 75 godina. Od ta-
da Pljevlja ~ine zamajac razvoja Cr-
ne Gore, njene industrije, energetike
i rudarstva, na kojima se dr`ava gra-
dila“, navodi se u ~estitki \ukanovi-
}a. Uspjesi koje je Crna Gora ostva-
rila od obnove nezavisnosti, u~lanje-
njem u NATO, napretkom u proce-
su pregovora sa EU, kao i stabilnim i
dinami~nim ekonomskim razvo-
jem, doprinijeli su, smatra \ukano-

vi}, i daljem unapre|enju kvaliteta
`ivota Pljevalja. „Zapo~eti i planirani
infrastrukturni i privredni projekti,
kao i adekvatan strate{ki pristup va-
lorizaciji neizmjernih resursa koji-
ma grad raspola`e, u tijesnoj sarad-
nji lokalne uprave i Vlade, daju raz-
loga za optimizam da }e Pljevlja do-
`ivjeti novi period razvoja na dobro-
bit svojih gra|ana i cijele Crne Go-
re“, navodi \ukanovi}. C. D.

Pljevlja obilje`ila Dan op{tine

Milo \ukanovi}:
Zamajac razvoja Crne Gore

Pljevlja

Bijelo Polje - Nacrt bud`eta Op{tine
Bijelo Polje za 2020. planiran je u izno-
su od 15.450.000 eura upu}en je na jav-
nu raspravu, koja }e trajati do kraja mje-
seca. U odnosu na pro{lu godinu bud`et
je manji za 300.000 evra, ali }e kroz do-
ma}inski pristup i nastavkom u{tede na
svim nivoima izmijenjena struktura bu-
d`eta, koja predvi|a pove}anja za poljo-
privredu, preduzetni{tvo, socijalna da-
vanja, novoro|en~ad, studente, sport i
kulturu, navodi se u saop{tenju infor-
mativne slu`be Bijelog Polja. Nacrtom
bud`eta u narednoj godini je predvi|e-
no pove}anje subvencija za poljoprivre-
du za 50 hiljada, {to je 20 odsto uve}a-
nje. Tako|e, pove}ane su i subvencije za
ruralni razvoj sa 70.000 na 100.000 evra,
{to je pove}anje oko 40 posto, kao i tran-
sferi za socijalna davanja.

Novoro|en~ad }e u 2020. godini
dobijati od Op{tine poklon od 150 evra

umjesto dosada{njih 100. Kada je u pi-
tanju obrazovanje u~enici osnovnih
{kola do ~etvrtog  razreda dobi}e bes-
platne knjige, a stipendije }e dobiti stu-
denti sa prosjekom iznad devet, kao i
student deficitarnih zanimanja i sa ni-
`im prosjekom, odnosno iznad osam i
studenti bez oba roditelja.

Za razvoj `enskog preduzetni{tvo
Op{tina }e izdvojiti 20 hiljada, dok }e se
100.000 evra izdvojiti za rje{avanje stam-
benih pitanja socijalno ugro`enog sta-
novni{tva. Za asfaltiranje puteva 600.000
evra, kao i za nasipanje seoskih puteva
20 odsto vi{e od prethodne godine.
Transferi za ~isto}u grada i ure|enje ze-
lenila Komunalnom preduze}u su uve-
}ani za 20 odsto. Kapitalnim bud`etom
Op{tina predvi|ena su ulaganja od 3.67
miliona evra, kao i nastavak realizacije
svih projekata na teritoriji Bijelog Polja u
vrijednosti preko 60 miliona evra. C. D. 

Nacrt bud`eta Bijelog Polja na javnoj raspravi

Kasa manja 
za 300 hiljada

Postavljen prvi stub 
`i~are u \alovi}a klisuri

Bijelo Polje - Radnici podgori~kog preduze}a „Novi Volvoks“, sa kojim je
Uprava javnih radova potpisala ugovor o izgradnji ̀ i~are vrijedne od 3,9 mi-
liona evra, postavili su prvi nose}i stub na po~etnoj stanici u blizini manasti-
ra Podvrh. Monta`om prvih elemenata ̀ i~are u \alovi}a klisuri nedavno je
ozna~en po~etak jednog od kompleksnijih poduhvata ovog strate{ki va`nog
projekta, ~ija }e realizacija omogu}iti punu turisti~ku valorizaciju \alovi}a
pe}ine i njene okoline. 

„Du`ina ̀ i~are je 1,7 kilometara, ima}e dvije gondole sa po osam mjesta,
a vo`nja preko klisure }e trajati skoro {est minuta. Dinamika radova uveli-
ko }e zavisiti od vremenskih prilika, ali i od savladavanja gra|evinskih iza-
zova, s obzirom na ~injenicu da se dio stubova nalazi na prili~no nepristu-
pa~nim planinskim lokacijama. Ukoliko ovi faktori budu na na{oj strani,
o~ekujemo da }e najve}i dio posla biti zavr{en u drugoj polovini naredne go-
dine“ - kazali su iz Uprave javnih radova. U toku je i izgradnja objekta za po-
trebe trafostanice 35/10 kV „Bistrica“ koja }e napajati kompleks elektri~-
nom energijom. N. D. 

Sjednica SO Berane
Berane - Za srijedu, 27. novembra, zakazana je sjednica SO Berane, za koju je

predsjednik Novica Obradovi} predlo ìo sedam ta~aka dnevnog reda. Odbornici }e,
pored ostalog, raspravljati o osnivanju rukometnog kluba „Berane 1949“; finansira-
nju i sufinansiranju sporta; prirezu porezu na dohodak fizi~kih lica. N. D. 


